
Referat
Ordinært Seniorråds møde

Rådhuset Guitaren
onsdag den 19. oktober 2022, kl 13:00 – 17:00

Til stede: Finn Kamper-Jørgensen, Lisbeth E. Knudsen, Vivien Middelboe, Charlotte Poulsen, Jørgen Simonsen, Toni Strande, 
Niels Søndergaard og Grethe Troensegaard

Gæst(er)
Afbud: Nils Rasmus Hansen

Nr. Dagsorden Beslutning

1. Velkomst og valg af referent Formanden bød velkommen til mødet og Lisbeth blev valgt til referent under 
forudsætning at referat læses op og godkendes efter hvert punkt

2. Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt



3. Godkendelse af referat fra 7. 
September

Finns ændring til Forebyggelsesrådet, Pkt. 9.1 blev godkendt:
fra
Revideret handlingsplan er på vej. Mænds sundhed er i fokus med dybdeinterview. 
Møde for borgerne planlægges. 
Afklarende samtale omkring kroniske lidelser er vigtigt. Revision for handleplan for 
faldforebyggelse. Forebyggende  
hjemmebesøg skal også genbesøges.

Til
Revideret handlingsplan for Fysisk Aktivitet vedtaget. Temaet "Mænds sundhed" vil 
blive udviklet, bl.a. planlægges borgermøde. Afklarende samtale om kommunal 
indsats ved kroniske sygdomme vigtigt - bedre kendskab blandt borgerne 
tilstræbes. Temaer for kommende møder bl.a. faldforebyggelse (evaluering) samt 
forebyggende hjemmebesøg

Niels’ ændring til Formandsvalg blev medtaget:
Punkt 1.1 (referat) — pkt 5.1 (dagsordenen)
"Niels Søndergaard mener, at Seniorrådet i denne periode er mere dysfunktionelt, 
end det har været siden 2006, da han først blev medlem af Seniorrådet.
Niels Søndergaard mener ikke, at man kan lede et Seniorråd uden opbakning 
fra medlemmerne, og er i øjeblikket usikker på, hvordan stillingen er, så derfor 
holder vi:

1. Valg af formand
Det er ikke omkostningsfrit at være formand for Seniorrådet, hvilket de 7 
formandsskift i de sidste 5 år desværre viser alt for tydeligt.
Hvis man skal gøre de ting, som der skal gøres som formand, så kræver det en ri
melig stor arbejdsindsats. Arbejdet er frivilligt og ulønnet, så der skal én eller 
anden form for movitation til at retfærdigøre dette arbejde.
Det er Niels Søndergaards mening, at der i det nuværende Seniorrådet er 
personer, som ikke respekterer fællesskabet, og derfor ikke følger de love, regler 
og anvisninger, som man almindeligvis følger i politisk valgte forsamlinger.
Dette medfører, at der er person(er) i Seniorrådet, som mener sig fuldt berettiget til 
at:

a. bedømme, kommentere, kritisere og nedgøre andre 
medlemmers arbejde.

b. bedømme andre medlemmers personlighed, og 
offentliggøre sine tanker på mail.

c. højlydt udtrykke, hvad andre medlemmer tænker,
d. svare på andre medlemmers e-mail

Derfor bliver vi nødt til at vælge en formand, som bakkes op af et flertal af 
Seniorrådets medlemmer, så vi dette til livs, og den nuværende formand er 
ikke sikker på, at han har et flertal bag sig."   

3.1 Procedurer for godkendelse af 
referat

Fremover godkendes referat på mødet efter oplæsning efter hvert punkt.  Evt 
senere tilføjelser kan undtagelsesvist tages med ved referat for næste møde.

Nr. Til behandling Information / Referat Status/
Action

4. Vedtægtændring i forbindelse med valg af 2 
næstformænd?

Charlotte venter på svar fra Mie Gudmundsson 
om vedtægtsændring er nødvendig.

Charlotte

5. Information

5.1 Presseetik Navngivne personer nævnt i en 
pressemeddelelse fra SR skal på forhånd være 
orienteret jfr GDPR lovgivningen. Et mindretal 
af de tilstedeværende ønskede det prøvet 
juridisk og Charlotte vil kontakte jurist Charlotte 
Mandøe. 

Charlotte



5.2 Affaldshåndtering Seniorrådet drøftede muligheder for 
dispensation for ældre og handicappede i 
forhold til aflevering af affald. SR anmoder 
kommunen om at oplyse mulighederne for at få 
hjælp og annoncere dette i det digitale 
nyhedsbrev og evt en pressemeddelelse.

Formands
kab

5.3 Digitaliseringspolitik i kommunen Rejst på baggrund af Finns deltagelse i møder 
om digitalising og medicinsk teknologivurdering 
med Finns ønske om at få byrådet til at sikre 
sig en forhåndsvurdering af ny 
velfærdsteknologi. Gruppe om infrastruktur 
bliver bedt om at kontakte Henrik Wendebo i 
Borgerservice og komme med oplæg til politisk 
beslutning som forelægges byrådet. Evt input 
fra Ældre Sagen Fredensborgs IT-Café  
konsulenter (Marianne Winning) til senere SR 
møde vil blive håndteret af Tonis gruppe. Bilag 
om MTV uddelt og vedlægges.

Toni

5.4 Sansehave Skovgården Toni Strande er SR´s repræsentant i ny nedsat 
arbejdsgruppe.

Toni

5.5 Julefrokost 16. november kl. 12.00 i Skipperhuset, 
Fredensborg er vedtaget

Vivien

5.6 Hjemmeside Tilbud på 30.000  (ex moms) til start af 
hjemmeside er indhentet og alternativt tilbud 
skal yderligere indhentes. Beløb er i princippet 
accepteret af SR. Pris for årlig vedligeholdelse 
skal oplyses før SR kan tage endelig stilling og 
derefter indhentes skriftlig tilsagn fra SR.

Vivien

5.7 Arbejdsgrundlag for byrådets 
sundhedspolitik

Om få dage skal byrådet tage stilling til alle 
politikker hvor ingen har bemærket den 
manglende til sundhedspolitik. Politikker er 
knyttet til pejlemærker, har været diskuteret 
politisk og der er ikke taget et bredt 
sundhedspolitisk tiltag. Ingen koordinering 
mellem centrene i kommunen. SR er 
høringsberettigede men er ikke blevet hørt som 
vi skulle. Finns oplæg er at kommunen skal 
have en sundhedspolitik. Vedtaget er, at 
formanden efter samarbejde med Finn sender 
brev til hele byrådet og administration og FAA.
Seniorrådet vil derudover arbejde videre med 
ældrepolitikken.

Finn

5.8 Navneændring til Plejehjem SR ønsker at ændre betegnelsen fra centre til 
‘hjem’. Jørgens brevudkast tages op ved næste 
møde om 14 dage

Jørgen

6. Arbejdsgrupper omrokering medlemmer Alle

6.1 SOSU v/Charlotte Poulsen Høringssvar vedrørende udbredelse af Eden 
blev taget til efterretning. 
Friplejehjem ved OK fonden har inviteret SR til 
Himmelev Gl Præstegård som en en ny 
konstruktion og vi tager bus sammen derned 
snarest muligt. 

Alle 
Jørgen 
arran-
gerer 
udenom 
torsdage

6.2 Boliggruppe v/Vivien Middelboe Lokalplaner på Ullerødgård og Stark grunden 
er i fremdrift
Ny rapport har kortlagt bofælleskaber

Vivien



6.3 Kulturgruppe v/Lisbeth E. Knudsen SR opfordrer kommunen til at inddrage og 
betragte frivillige på kulturområdet som en 
arbejdskraft man skal respektere og behandle 
med tak. Henvisning til hjemmeside 
Ingerfair.dk. Frivillighedscenter har 
arrangementet ‘kursen’ og SR ønsker mere 
information om frivillighedscenterets virke.
Kulturgruppen er indbudt til møde med formand 
og næstformand for kulturudvalget

Formands
kab

6.4 Infrastruktur v/Toni Strande Charlotte udtræder og Niels indtræder. Toni har 
arbejdet med busforbindelse til Skovgården og 
bedre forhold på stier

Toni

6.5 IT&Kommunikation v/Nils Rasmus Hansen Niels udtræder og Vivien indtræder. Status 
tages op ved næste møde

7. Observatører ved plejecentrene

7.1 Lystholm – Formandens takkebrev til Louise 
Mehnke. 

Er udsendt til gruppen

7.2 Mergeltoften skifter leder, Niels ønsker at 
fratræde som observatør, Vivien overtager

7.3 Benediktehjemmet søger ny leder

7.4 Egelunden har nu Toni som observatør

8. Økonomi v/kassereren Vivien

8.1 Revideret budget 2022 Revideret budget udsendes til næste møde 
2.11 med oplysninger om driftsudgifter til 
hjemmeside

8.2 Økonomisk status

9. Eksterne møder, kurser, temadage og 
konferencer

9.1 Forebyggelsesrådet Mænds Sundhed Handleplan udarbejdes af 
gruppe bestående af mænd. Tilbud om 
afklarende samtale om sundhed skal udbredes. 
Nils Rasmus spørges. ForebyggelsesRåd 
nedsættes i Brønderslev.

Finn

9.2 Klimarådet Formidlingsaktiviteter er igang men desværre 
ikke megen involvering af borgere og 
medlemmer af Klimarådet

Lisbeth

9.3 Nordgruppen Næste møde med fokus på demens. ppt om 
Helsingør Sundhedshus udsendes fra Finn

Finn

9.4 Regionsældrerådet Visioner præsenteres omkring sundhed ved 
næste møde og Borgeres rolle i udvikling af 
velfærdsteknologi  derefter

Finn

9.5 Danske Ældreråd Lisbeth træder ind i stedet for Niels. Charlotte 
informerer DÆ. Ældrepolitisk Konference i 
Odense 16. Nov.: Mere omsorg og nærvær i 
ældreplejen - dilemmaer og mulige løsninger. 
Toni deltager muligvis

Charlotte

Toni

9.6 Kommunernes Landsforening

9.6.1. KL Ældrekonference 20. September Ingen deltagelse

9.7 Andre 3.11 frivilligdag kl 17 med foredrag og mad ved 
Frivillighedscenteret. Annonce efterlyses

Jørgen



10. Sager på Vej:

11. Mødedatoer:

Skema over arbejdsgrupper, observatører og delegerede

9.7.1 Byens Ejendom – Videnscenter for 
byudvikling

Ingen deltagelse fra Boliggruppen

10. Sager på vej Revision af kommunens politikker Finn

11. Næste mødedatoer og steder 2.11 Stortrommen med Camilla Arendt Charlotte

7.12 Borgmester og Romose

12. Eventuelt Jørgen vil skrive læserbrev om god oplevelse 
med hjemmebesøg efter øjenoperation

Jørgen

Nr. Sag Start Deadline Ansv. Bemærkninger

2 Navneændring af 
plejecentre

Okt 22 Nov 22 JS

3 Kultur Okt 22 Nov 22 LEK Borgermøde frivillige

4 Brochure JS Aug 22 Dec 22 NRH Ny brochure?

5. 
6. 

Rekonstruktion af 
Seniorrådet
Revision af kommunens 
politikker

Sep 22

Okt.22

Nov 22

Jan 23

NRH

FKN/
CP

Se oplæg.

Dato kl. 13.-17 Mødelokale Bemærkninger

2. noivember 2022 Stortrommen Camilla Arendt

7. december 2022 Celloen Borgmester Thomas Lykke Pedersen deltager

CP FKJ GT JS LEK NS NRH TS VM

Ad Hoc grupper

Udviklings gruppe x x

Faste arbejdsgrupper

SOSU X x x x

Infrastruktur x x X

Bolig x x X

IT+Kommunikation X x

Kultur x X x

Observatører plejecentre

Benediktehjemmet x

Elsa Marie hjemmet x

Lystholm x

Skovgården x

Egelunden x



X Formand x Medlem z Suppleant FU=forretningsudvalgsmedlem

Mergeltoften X

Øresundshjemmet x

Eksterne delegater

Danske Ældreråd, repræsen- 
tantskabet

x x

Regionsældrerådet FU x z

Nordgruppen z x x

Forebyggelsesrådet x X z

Klimarådet z x


